



សម្រាប់ផ្សព្វផ្សាយភ្លាម

ក្រុមហ៊ុន អេ អេ អរ ប៊ី គ្រុប បន្តផ្តល់អំណោយម្ចាស់សុវត្ថិភាពបន្ថែមចំនួន១៨៧ ដល់សិស្សានុសិស្សនៅសាលាបឋមសិក្សាភ្នំដីល

កំពង់ចាម ថ្ងៃទី ២៨ ខែ កុម្ភៈ ឆ្នាំ ២០១៣

ក្រុមហ៊ុន អេ អេ អរ ប៊ី គ្រុប (ARRB Group) គឺជាក្រុមហ៊ុនប្រឹក្សាផ្នែកបច្ចេកទេសខាងសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ដ៏គួរឱ្យទុកចិត្តបំផុតមួយនៅប្រទេសអូស្ត្រាលី កំពុងតែបន្តគាំទ្រការផ្តល់អំណោយម្ចាស់សុវត្ថិភាពដល់សាលាបឋមសិក្សា ភ្នំដីល ដែលជាផ្នែកមួយនៃ *កម្មវិធីម្ចាស់សុវត្ថិភាពសម្រាប់កុមារ* របស់អង្គការមូលនិធិបង្ការរហូស អាស៊ី។ រយៈពេលជិតមួយឆ្នាំមុន ក្រុមហ៊ុន អេ អេ អរ ប៊ី បានផ្តល់អំណោយម្ចាស់សុវត្ថិភាពដល់សិស្សានុសិស្សទាំងអស់ចំនួន ៨០០នាក់និងលោកគ្រូ អ្នកគ្រូចំនួន ២៨នាក់ ហើយនៅថ្ងៃទី២៨ ខែ កុម្ភៈ ឆ្នាំ ២០១៣នេះ ក្រុមហ៊ុនបាន ផ្តល់អំណោយម្ចាស់សុវត្ថិភាពចំនួន ១៨៧ម្ចាស់ទៀតដល់សិស្សានុសិស្សដែលសិក្សានៅថ្នាក់ទី១ ព្រមទាំងសិស្សានុសិស្សដែលទទួលម្ចាស់សុវត្ថិភាពកាលពីលើកទីមួយ ប៉ុន្តែម្ចាស់សុវត្ថិភាពរបស់ពួកគេបានខូច ឬបាត់បង់។

សាលាបឋមសិក្សាភ្នំដីល មានទីតាំងក្នុងខេត្តកំពង់ចាម និងស្ថិតនៅតាមបណ្តោយផ្លូវជាតិលេខ៦អា ។ ដោយសារមានទីតាំងស្ថិតនៅតាមបណ្តោយផ្លូវជាតិ ហើយមានទោចក្រយានយន្ត រថយន្ត រថយន្តដឹកជញ្ជូនអ្នកដំណើរ និងរថយន្តដឹកទំនិញជាច្រើនបានធ្វើដំណើរតាមដងផ្លូវនេះមិនចេះដាច់ជាមួយនឹងល្បឿនដ៏លឿន ធ្វើឱ្យតាមផ្លូវទៅសាលារៀនរបស់សិស្សានុសិស្សមានការប្រឈមនឹងគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍គួរឱ្យព្រួយបារម្ភ។

លោក គឹម បញ្ញា នាយកអង្គការមូលនិធិបង្ការរហូស អាស៊ី ប្រចាំកម្ពុជាបានមានប្រសាសន៍ថា៖ “តាមរយៈការសង្កេតលើកម្រិតនៃការពាក់ម្ចាស់សុវត្ថិភាពក្នុងចំណោមសិស្សានុសិស្ស បានបង្ហាញថា ចំនួនកុមារដែលធ្វើដំណើរទៅមកសាលារៀនតាមទោចក្រយានយន្តជាមួយឪពុកម្តាយ ឬអាណាព្យាបាល ហើយពាក់ម្ចាស់សុវត្ថិភាព បានកើនឡើងយ៉ាងខ្លាំង។ នៅមុនការអនុវត្តកម្មវិធីម្ចាស់សុវត្ថិភាពសម្រាប់កុមារ ពុំមានសិស្សានុសិស្សណាម្នាក់នៅសាលាបឋមសិក្សា ភ្នំដីល ពាក់ម្ចាស់សុវត្ថិភាពទេ។ ប៉ុន្តែក្រោយការអនុវត្តសកម្មភាពរបស់កម្មវិធី កំរិតនៃការពាក់ម្ចាស់សុវត្ថិភាពមានរហូតដល់ជាង ៨៦% នេះបើគិតត្រឹមខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៣”។ លោកបានបន្ថែមទៀតថា ៖ “តាមរយៈការជួយឧបត្ថម្ភគាំទ្រពីក្រុមហ៊ុន អេ អេ អរ ប៊ី យើងខ្ញុំបានរួមចំណែកកែប្រែស្ថានភាពប្រឈមនឹងគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍របស់សិស្សានុសិស្ស និងលោកគ្រូអ្នកគ្រូនៅសាលាបឋមសិក្សា ភ្នំដីល ប្រកបដោយភាពជោគជ័យ។”

ការកែសម្រួលលើច្បាប់ស្តីពីចរាចរណ៍ផ្លូវគោក ដែលក្នុងនោះក៏រួមមានការដាក់បញ្ចូលនូវបទបញ្ញត្តិ កំណត់ពីការពាក់មួកសុវត្ថិភាពចំពោះអ្នករួមដំណើរតាមទោចក្រយានយន្តទាំងមនុស្សពេញវ័យ និង កុមារ កំពុងស្ថិតនៅក្រោមការពិនិត្យ និងពិភាក្សាដោយស្ថាប័នរាជរដ្ឋាភិបាលពាក់ព័ន្ធ។ ខណៈពេល ដែលអ្នកបើកបរទោចក្រយានយន្តប្រមាណ ៨០% ពាក់មួកសុវត្ថិភាពនៅពេលធ្វើដំណើរលើដងផ្លូវនៃ ប្រទេសកម្ពុជា មានអ្នករួមដំណើរតាមទោចក្រយានយន្ត គិតទាំងកុមារផង ប្រមាណ ៧%ប៉ុណ្ណោះបាន ពាក់មួកសុវត្ថិភាព។ អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី កំពុងបន្តអំពាវនាវដោយផ្ទាល់ទៅកាន់រាជរដ្ឋាភិបាល កម្ពុជាតាមរយៈសេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមមួយ ដែលមានសង្គមស៊ីវិល និងវិស័យឯកជនពាក់ព័ន្ធប្រមាណ ជាង ៥០បានចុះហត្ថលេខាគាំទ្រ សំដៅជំរុញឲ្យមានការពិនិត្យលទ្ធភាពពន្លឿនការពិភាក្សា និង អនុម័ត លើសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីចរាចរណ៍ផ្លូវគោក (ថ្មី) ដែលក្នុងនោះក៏មានការដាក់បញ្ចូលនូវការកំណត់ឲ្យ អ្នករួមដំណើរតាមទោចក្រយានយន្ត គិតទាំងកុមារ ត្រូវពាក់មួកសុវត្ថិភាព ដែលជាការកំណត់ដ៏ត្រឹមត្រូវ មួយទទួលបាននូវការគាំទ្រប្រមាណ ៩៨% ពីប្រជាជនកម្ពុជាដែលចូលរួមឆ្លើយតបនឹងការសម្ភាសន៍ ។

ឯកឧត្តម ឧត្តមសេនីយ៍ទោ គឹម ឃីដេត អនុប្រធាននាយកដ្ឋានកណ្តាលសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ អគ្គ ស្នងការដ្ឋាននគរបាលជាតិ ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានមានប្រសាសន៍ថា៖ “យោងតាមរបាយការណ៍របស់ ក្រសួងមហាផ្ទៃបានឱ្យដឹងថា គ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាកាលពីឆ្នាំ២០១២ បានបណ្តាល ឲ្យមានមនុស្សស្លាប់ចំនួន ១,៨៩៤នាក់ និងរងរបួសធ្ងន់ធ្ងរចំនួន ៤,៣៨៨នាក់ ហើយក្នុងចំណោមជនរង គ្រោះទាំងនោះមានមួយចំនួនគឺជាកុមារ” ។ ឯកឧត្តម ឧត្តមសេនីយ៍ទោ បានបន្ថែមទៀតថា៖ “វាពិតជា មិនគួរកើតឡើងឡើយ ដែលកុមារធ្វើដំណើរតាមទោចក្រយានយន្ត ឬទោចក្រយាន មិនបានពាក់មួក សុវត្ថិភាព ខណៈពេលដែលការពាក់មួកសុវត្ថិភាពត្រូវបានបង្ហាញថាអាចកាត់បន្ថយអត្រាស្លាប់ដល់ទៅ ៤២% និងការរងរបួសក្បាលធ្ងន់ធ្ងរបាន ៦៩% ពេលមានគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍កើតឡើង។ មួកសុវត្ថិភាព គឺជាវត្ថុសាមញ្ញ ដែលយើងអាចមានលទ្ធភាពអាចទិញយកមកប្រើប្រាស់បាន ហើយយើងគួរតែពាក់វា ពេលធ្វើដំណើរឲ្យបានគ្រប់ៗគ្នា” ។

សិស្សានុសិស្ស លោកគ្រូ អ្នកគ្រូ មាតាបិតាសិស្ស អាជ្ញាធរដែនដី និងដៃគូពាក់ព័ន្ធជាសរុបប្រមាណ ២៥០នាក់ បានចូលរួមក្នុងអង្គពិធីផ្តល់អំណោយមួកសុវត្ថិភាពបន្ថែមនៅសាលាបឋមសិក្សា ភ្នំដីល។ ការ ជួយឧបត្ថម្ភគាំទ្រពីក្រុមហ៊ុន អេ អរ អរ ប៊ី គ្រុប ក៏រួមបញ្ចូលទាំងការសង្កេតលើកំរិតនៃការពាក់មួកសុវត្ថិ ភាព, ការបណ្តុះបណ្តាលដល់លោកគ្រូ អ្នកគ្រូ, ការតាមដានលើករណីគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ក្នុងចំណោម សិស្ស, សកម្មភាពអប់រំក្រៅថ្នាក់ និងការអប់រំផ្សព្វផ្សាយដល់មាតាបិតាសិស្សសំដៅពង្រឹងការយល់ដឹង របស់ពួកគាត់ស្តីពីការប្រើប្រាស់មួកសុវត្ថិភាព និងជំរុញឲ្យពាក់មួកសុវត្ថិភាពឲ្យកូនៗរបស់គាត់គ្រប់ វេលាធ្វើដំណើរ។

លោក ឡោ ចាន់លី អភិបាលស្រុកបាធាយ បានសម្តែងនូវការគាំទ្រយ៉ាងមុតមាំចំពោះការអនុវត្តកម្មវិធីមូកសុវត្ថិភាពសម្រាប់កុមារនៅសាលាបឋមសិក្សា ភ្នំដីល និងក្នុងស្រុកបាធាយ។ លោកអភិបាលស្រុកក៏បានលើកទឹកចិត្តដល់លោកគ្រូ អ្នកគ្រូ និងមាតាបិតាសិស្សចូលរួមជំរុញការពាក់មួកសុវត្ថិភាព និងលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ក្នុងចំណោមកុមារដែលជាទំពាំងស្នងឬស្សី និងជាអនាគតសសរទ្រូងរបស់ប្រទេសជាតិ។

លោក នង សុផល នាយកសាលាបឋមសិក្សា ភ្នំដីល បានមានប្រសាសន៍ថា៖ “ក្រុមហ៊ុន អេ អរ អរ ប៊ី បានជួយដល់យើងខ្ញុំក្នុងការលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍នៅក្នុងសហគមន៍របស់យើង ដោយបានបង្កើននូវអត្រានៃការពាក់មួកសុវត្ថិភាព និងការពាក់មួកសុវត្ថិភាពបានត្រឹមត្រូវនៅក្នុងចំណោមសិស្សានុសិស្ស។ កាលពីឆ្នាំមុន សិស្សានុសិស្សបានចាត់ទុកមួកសុវត្ថិភាពថាជារត្នដ៏ចាំបាច់មួយសម្រាប់ប្រើប្រាស់នៅពេលដែលពួកគេធ្វើដំណើរទៅមកសាលារៀន” ។

គួរបញ្ជាក់ថា គិតចាប់តាំងពីឆ្នាំសិក្សា២០០៧-២០០៨មក មានគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍យ៉ាងតិចណាស់ ៦ ករណីបានកើតមានឡើងក្នុងចំណោមសិស្សានុសិស្សនៅសាលាបឋមសិក្សា ភ្នំដីល ។ ប៉ុន្តែបន្ទាប់ពីការអនុវត្តកម្មវិធីមូកសុវត្ថិភាពសម្រាប់កុមារនៅសាលាក្នុងឆ្នាំសិក្សា២០១១-២០១២ កាលពីខែមេសា ឆ្នាំ២០១២ មកទល់នឹងពេលបច្ចុប្បន្ននេះ ពុំទាន់មានសិស្សានុសិស្សរបស់សាលាណាម្នាក់ត្រូវបានគេរាយការណ៍ថាទទួលរងនូវគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ទៀតទេ។

អំពីអង្គការមូលនិធិបង្ការរហូស អាស៊ី គឺជាអង្គការមិនស្វែងរកប្រាក់ចំណេញដែលបានចុះបញ្ជីនៅសហរដ្ឋអាមេរិកលេខ ៥០១ (ស៊ី) (៣) មួយ ដែលប្រើការសហការសាធារណៈ-ឯកជន កម្មវិធីអប់រំ ការយល់ដឹងសាធារណៈ និងកម្មវិធីមូកសុវត្ថិភាពសម្រាប់កុមារនៅតាមសាលារៀន ដើម្បីកាត់បន្ថយអត្រារងរហូស និងការបាត់បង់ជីវិតដោយសារគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍នៅក្នុងបណ្តាប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍន៍។ អង្គការមូលនិធិបង្ការរហូស អាស៊ី មានការិយាល័យក្នុងទីក្រុង ហាណូយ និងទីក្រុងហ្វូជីមិញ ប្រទេសវៀតណាម ទីក្រុងភ្នំពេញ ប្រទេសកម្ពុជា និងទីក្រុងបាងកក ប្រទេសថៃ។ ក្នុងឆ្នាំ ២០០១ អង្គការមូលនិធិបង្ការរហូស អាស៊ី បានកសាងនូវរោងចក្រតម្លើងមួកសុវត្ថិភាពមិនយកកម្រៃមួយ ដែលមានឈ្មោះថា V-SPEC ដែលផលិតមួកសុវត្ថិភាព សម្រាប់តំបន់ត្រូពិចដោយមានម៉ាក Protec។ មួកសុវត្ថិភាពនេះ សមស្របនឹងបរិស្ថាន មានសុវត្ថិភាព និងផ្តល់ជម្រើសគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់អ្នកបើកបរទោចក្រយានយន្ត និងទោចក្រយាន។



នៅឆ្នាំ២០០៩ មូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី បានចាប់ផ្តើមអនុវត្តកម្មវិធី មូកសុវត្ថិភាពជាថ្នាំបង្ការសាកល (GHVI) ដោយសហការជាមួយមូលនិធិសហព័ន្ធយានយន្តអន្តរជាតិ (FIAF) និងធនាគារពិភពលោក ផ្នែកសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍សាកល (World Bank Global Road Safety Facility) ដែលមានគោលបំណង ជាអន្តរជាតិរួមមួយគឺ “ឲ្យមានការពាក់មូកសុវត្ថិភាពលើមនុស្សគ្រប់រូបនៅក្នុងទសវត្សរ៍សុវត្ថិភាព ចរាចរណ៍ (២០១១-២០២០)។” ក្នុងខែឧសភា ឆ្នាំ២០១០ កម្មវិធីមូកសុវត្ថិភាពជាថ្នាំបង្ការជីវិតនៅកម្ពុជា ត្រូវបានសម្ពោធន៍នៅភ្នំពេញ ដោយឯកឧត្តម **អ៊ឹម សិទ្ធិ** រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា និងជា តំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ របស់ឯកឧត្តម **ស ខេង** រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ។

សម្រាប់ទំនាក់ទំនងសារព័ត៌មាន៖
 កញ្ញា Nellie Moore
 មន្ត្រីសម្របសម្រួលការទំនាក់ទំនង
 អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី
 លេខទូរស័ព្ទ៖ ០៨ ៦២៩៩ ១៤០៩
 អ៊ីម៉ែល៖ nellie.moore@aipf-vietnam.org
 គេហទំព័រ៖ www.asiainjury.org